

Pionererne Grupperådsmøde (Generalforsamling)

D. 27/2 2024

Skårup Skole



NYT GREJ 2024
Venligst sponsoreret af Halberg Fonden



Indholdsfortegnelse

Dagsorden Grupperådsmøde jf. Det Danske Spejderkorps' vedtægter § 64	3
Beretninger	5
Gruppelederens beretning	5
Beretning fra Familiespejd	8
Beretning fra Mikro – Mini	10
Beretning fra Junior	13
Beretning fra Trop	15
Beretning fra Klanen	16
Beretning fra Forpersonen	17
Årsregnskab	18
Budget	24
Udviklingsplan 2022-2026	25
Årshjul 2024	27

Dagsorden Grupperådsmøde jf. Det Danske Spejderkorps' vedtægter § 64

1. Valg af dirigent og referent

Bestyrelsen indstiller som Dirigent: Simon Krogh-Nielsen - Valgt

Som Referent: Maria Fleig frandsen - Valgt

Mødet er rettidigt indkaldt.

2. Fremlæggelse af bestyrelsens beretning

– herunder opfølgning på arbejdet med den gældende udviklingsplan samt opfølgning på det arbejde, som bestyrelsen har udført på baggrund af rådsmødets tidligere beslutninger. [Her henvises til side 17](#)

Tilføjelse ved Marie (Forperson) der er indkaldt til møde omkring fredning af Ådalen. Danmarks naturfredningsforening, har gennemarbejdet deres oplæg, og der er ændringer i beskæringen af fredningen. Man fandt en smeltevandskilde og det betyder, at projektet skal i høring igen. Fredningssagen kører videre.

Vandforsyningen er ved at reovere, deres pumpestation, det tager et par uger.

3. Fremlæggelse af årsregnskabet for til vedtagelse (det foregående år)

Regnskabet skal være revideret og underskrevet af bestyrelsen og revisor [Som vedhæftet s.18](#)

Bestyrelsen gør opmærksom på at der ifm. udskrivning af resultatopgørelsens s. 2 er fejl i bestyrelsens medlemmer, hvorfor der med dette dokument er foretaget rettelser med rød markering således for at tydeliggøre hvori fejlen ligger.

De udsving der fremgår af regnskabet, er beskrevet, eks. lån af divisionen ift LAN midler.

Den udfordring gjorde, at vi ift. vores nye fondsmidler har spurgt om vi kunne uddele midlerne i portioner, så gruppens kasse kan følge med.

4. Behandling af indkomne forslag

5. Fremlæggelse af udviklingsplan til vedtagelse

Udviklingsplanen er ikke til vedtagelse i år, men skal i det kommende år revideres, hvorfor spejdere og/eller forældre er velkomne til at være med til at gennemgå og skrive ny udviklingsplan for de kommende år (nuværende udviklingsplan vedhæftet dette dokument s.25)

Gruppen følger Korpset og arbejder med udviklingsplan frem mod 2025.

6. Fremlæggelse af budget, herunder kontingent for det kommende år til vedtagelse.

Jfr. § 62 stk. 3b. Budget for det følgende år samt – for enheder – justeret budget for indeværende år. Budget vedhæftet s.24

Gruppen omsætter for ca 100.000 om året. Vi betaler kontingent til korpset. Vi har en stor post ca. 10.000 kr på forsikringer, det er obligatorisk og ligger som en fælles forsikring under korpset. Vi forventer en kompensation for kurser på omtrent 65%. Der findes et hav af kurser og vi får tilskud til både korps og andre kurser med relevans.

Bestyrelsen foreslår at vi fastholder den nuværende kontingentsats, for alle medlemmer, det vedtages.

7. Fastsættelse af antal pladser i bestyrelsen.

Det skal ske under hensyntagen til §66 stk. 2. Bestyrelsen består som minimum af en forperson og en kasserer samt mindst et yderligere medlem. Vær opmærksom på at man skal være fyldt 15 år, regler for habilitet samt principper om diversitet jf. § 47-§51. Grupperådet skal, når det sammensætter bestyrelsen, tillige tilstræbe at såvel forældre, unge spejdere og spejderledere er ligeligt repræsenteret.

Bestyrelsen består for nuværende af: 2 unge, 2 forældre, 2 ledere, Kasserer, gruppelider og forperson, bestyrelsen indstiller til at antallet reduceres til 5 eller 6 personer, og at nogle opgaver i stedet lægges i udvalg så som oprydning og omorganisering af materialerum, eller planlægning af "sov ude" arrangement til september.

Se dokumentet "En hjælpende hånd"

8. Valg til bestyrelsen

(gælder for en toårig periode) Valg af forperson Valg af kasserer Valg af xx medlemmer (noter hvem, der evt. genopstiller og forslag til nye kandidater)

Hvem er i bestyrelsen og hvem er på valg:

- Forperson: Marie Vissing - på valg og genopstiller
- Kasserer: Bendt Rosander Sørensen – på valg og genopstiller
- Gruppeleder: Maria Fleig Frandsen – ikke på valg
- Ung: Emilie Malmose - på valg og genopstiller
- Ung: Nohr Østergaard - ikke på valg
- Leder: Sofie Friis Jørgensen - ikke på valg
- Leder: Stine Skøtt Thomsen - på valg, ønsker ikke genvalg
- Forældre: Per Hansen - på valg, ønsker ikke genvalg
- Forældre: Kristian Vissing – På valg, ønsker ikke genvalg

Valg:

- *Marie Vissing genvalgt som forperson*
- *Bendt Rosander Sørensen genvalgt som kasserer*
- *Maria Fleig Frandsen, fortsat Gruppeleder*
- *Emilie Malmose genvalgt som ung i bestyrelsen*
- *Nohr Østergaard, fortsat ung i bestyrelsen.*
- *Sofie Friis Jørgensen, fortsat leder i bestyrelsen*
- *Karl Emil som føl i bestyrelsen.*

9. Evt. valg af søkyndigt medlem - Punkt ej relevant for vores gruppe og udgår derfor

10. Valg af revisor og evt. revisorsuppleant

(gælder for en etårig periode)

Bestyrelsen indstiller som Revisor: Henrik Jørgensen

Henrik Jørgensen genvalgt.

11. Valg af fem stemmeberettigede til divisionsrådet

(gælder for en etårig periode) [Divisionsrådsmøde og valg til divisionen d. 15/2](#)

[15/4, er der valg til divisionsledelsen. Emilie sidder i divisionsledelsen, Lene stiller op som DC.](#)

- [Lene Krogh - Nielsen](#)
- [Maria Frandsen](#)
- [Bendt Rosander Sørensen](#)
- [Frida Van Deurs](#)
- [Sofie Friis Jørgensen](#)

12. Valg af to stemmeberettigede til korpsrådet

(gælder for en etårig periode) [Korpsrådsmøde d. 15-17/11](#)

- [Sofie Friis Jørgensen](#)
- [Nohr Østergaard](#)
- [Frida Van Deurs med som "føl"](#)
- (Emilie deltagelse, måske som divisionsmedlem?)

13. Eventuelt

[Årshjul 2024 s. 27](#)

[Årshjulet forefindes på hjemmesiden under /gruppen/om gruppen/ nederst til højre som PDF fil.](#)

* [Vi fremviste også vores nye tiltag "En hjælpende hånd"](#)

https://docs.google.com/document/d/10Kp7ioLMmn_fhBNz8kNZ6po42j4q3j-A1LXU5I3qLJk/edit

[I dette fælles dokument, vil vi meget gerne bede jer skrive hvad i kan/vil hjælpe med i løbet af 2024.](#)

* [Mia fra divisionsledelsen, fortæller om BRO kursus, Thurøbund d. 6.- 7./4.](#)

[Kurset er for ledere og bestyrelsesmedlemmer.](#)

[Der skal testes et nyt kursus, hvor der arbejdes med "Spejderideen".](#)

[Søndag oplæg ved Simon Høggsberg - natur og unges trivsel.](#)

[Gruppens beretninger s. 5-16](#)